
Referat af møde i fagråd for retskrivning 20.9.2019 kl. 10-12.00 

 

Sted: SDMK, mødelokalet 

 

Til stede: Anna Sofie Hartling (ASH), Margrethe Heidemann Andersen (MHA), Thomas Hestbæk 

Andersen (THA), Henrik Jørgensen (HJ) Sanni Nimb (SN), Jørgen Schack (JS),  

 

Afbud: Ingen 

 

Referent: MHA 

 

Dagsorden 

 

1. Velkommen til nye (og gamle) medlemmer 

2. Valg af sekretær for fagrådet (efter Anita Ågerup Jervelund) 

3. Gennemgang af nye opslagsord til opdateringen 2019 (vedhæftet) 

4. Gennemgang af tilføjelser til eksisterende opslagsord til opdateringen 2019 (vedhæftet) 

5. Fastsættelse af mødedatoer i foråret 2020. 

6. Evt. 

 

Ad 1: 

SN, der blev valgt som formand for fagrådet i september 2017, bød velkommen.  

SN blev indvalgt i fagrådet i maj 2017 for en 4-årig periode og fortsætter perioden ud, altså til 2020. 

HJ er blevet indvalgt i marts 2019 og sidder perioden ud, altså også til 2020. Både SN og HJ kan 

genindvælges. 

SN nævnte at der er plads til endnu et medlem i fagrådet, men det blev ikke diskuteret hvem der evt. 

kunne indtræde i fagrådet. 

 

Ad 2: 

MHA blev valgt. 

 

Ad 3: 

Listen med nye opslagsord blev gennemgået. Der var få spørgsmål og kommentarer til de enkelte 

opslagsord. Det blev bl.a. diskuteret om biovidenskab skal have flertalsbøjning, og om 

religionshistorie skal have flertalsbøjning eller ej. Det medførte en generel diskussion af hvordan 

lignende ord er opført i RO, og det blev vedtaget at redaktionen af RO i forbindelse med en 

kommende ny udgave skal undersøge om der kan skabes ensretning i bøjningsformer af ord med 

samme struktur. Derudover gav især bøjningsformen af de engelske lån daybed, expat og voiceover 

anledning til diskussion. RO-gruppen retter listen til og sender den reviderede liste rundt til fagrådet 

til godkendelse.  

 

Ad 4: Der var få bemærkninger til listen med tilføjelser til de enkelte opslagsord. Det blev bl.a. 

vedtaget at bulletpoint stryges af listen, og at islamkritiker erstattes af islamkender. Derudover blev 



det vedtaget at HJ vil spørge Sune Mortensen fra RUC, der har skrevet ph.d.-afhandling om 

ledsætninger, til råds om angivelsen af nu  som konjunktion i RO. 

  

 

Ad 5: MHA laver en doodle i december hvor HJ har fået næste semesters undervisningsskema. 

 

Ad 6: Det blev vedtaget at repræsentantskabet orienteres pr. mail når listerne er færdige.  

 


